
Protokół Nr II/14
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 09 grudnia 2014r.

Posiedzeniu II Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr II/3-17/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  15  radnych, co  stanowi  kworum  do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący wyjaśnił, że zgodnie z  ustawą o samorządzie gminnym sesję rady miejskiej, na 
której zaprzysiężony ma zostać burmistrz miasta zwołuje Komisarz Wyborczy. Odczytał porządek 
obrad  ustalony przez  Komisarza  Wyborczego.  Dodał,  że  dodatkowo  została  radnym  wysłana 
propozycja rozszerzenia porządku obrad, w związku z koniecznością powołania komisji rady oraz 
podjęcia uchwał w sprawie dzierżaw terenów gminnych. 
Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art.20 ust.1a ustawy o samorządzie gminnym, rada 
gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
rady i zaproponował, aby porządek obrad uzupełnić o nadesłane punkty. 

Wniosek w sprawie wprowadzenia poprawek do porządku obrad został przegłosowany jednogłośnie 
przy 15 gł. „za”. Uzupełniony porządek obrad jest załącznikiem Nr 1 do protokołu. 

Na protokolanta powołał Marię Mierzwa-Owczarek.

2.Wręczenie Burmistrzowi zaświadczenia o wyborze
Przewodniczący  obrad  poprosił  p.Wojciecha  Płachetkę  –  Przewodniczącego  Miejskiej  Komisji 
Wyborczej  w Orzeszu o wręczenie  Panu Mirosławowi Blaskiemu zaświadczenia  o wyborze  na 
burmistrza miasta w wyborach przeprowadzonych w dniu 30 listopada 2014r. 

3.Ślubowanie Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym objęcie obowiązków 
przez  burmistrza  następuje  z  chwilą  złożenia  wobec  rady ślubowania  na  sesji  zwołanej  przez 
Komisarza  Wyborczego  w  ciągu  7  dni  od  dnia  ogłoszenia  zbiorczych  wyników  wyborów  na 
obszarze kraju. Przedstawił, że ogłoszenie ukazało się w Dzienniku Ustaw z dnia 2 grudnia 2014r.  
Poprosił p.Mirosława Blaskiego o złożenie ślubowania.

p.Mirosław Blaski

„Obejmując  urząd  burmistrza  miasta,  uroczyście  ślubuję,  że  dochowam  wierności  prawu,
a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców 
miasta. Tak mi dopomóż Bóg”.
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Przewodniczący  w  imieniu  całej  Rady  Miejskiej  złożył  p.Mirosławowi  Blaskiemu  gratulacje
z okazji wyboru na stanowisko Burmistrza. 

Gratulacje  Burmistrzowi  złożyli  również  Starosta  Powiatu  Mikołowskiego  p.Henryk  Jaroszek, 
pracownicy urzędu, gminnych jednostek organizacyjnych oraz orzeskiej oświaty. 

Burmistrz  powiedział,  że  myśli  o  czekających  obowiązkach  z  optymizmem,  ale  również  ze 
świadomością  ciężkiej  pracy.  Dodał,  że  liczy  na  współpracę  z  dzielnicami  i  sołectwami, 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami gospodarczymi. Dopowiedział, że przede wszystkim 
ma nadzieję na budującą współpracę z radnymi. Zauważył, że samorząd tworzą zarówno radni, jak
i  burmistrz,  dlatego  życzył  wszystkim zrozumienia,  umiejętności  osiągania  kompromisów oraz 
wiary w to, że praca na rzecz rozwoju Orzesza jest warta poświęcenia i zaangażowania. 

Podziękowania  za  8-letnią  współpracę  ustępującemu  Burmistrzowi  złożyli  Starosta  Powiatu 
Mikołowskiego p.Henryk Jaroszek, pracownicy urzędu, gminnych jednostek organizacyjnych oraz 
orzeskiej oświaty. 

Ustępujący  Burmistrz  p.Andrzej  Szafraniec  podziękował  za  minione  8  lat  swoim 
współpracownikom oraz mieszkańcom za życzliwość i zrozumienie.

4. Powołanie sekretarza obrad oraz Komisji Uchwał i Wniosków 

Przewodniczący do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
– p.Eugeniusza Szala

Celem  sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

– p.Grażyna Matuszczyk
– p.Teresa Potysz

Przewodniczącą Komisji została Radna Teresa Potysz. 

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 15 gł. „za” - jednogłośnie.

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
- wynagrodzenia Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący  wyjaśnił,  że  podjęcie  uchwały  jest  potrzebne  do  nawiązania  stosunku  pracy
z nowym burmistrzem. Dodał, że projekt uchwały zawiera taką samą wysokość wynagrodzenia, 
jaka obowiązywała poprzedniego burmistrza. 

Pani  Elżbieta  Goralczyk  wyjaśniła,  że  składniki  wynagrodzenia  przygotowane  są  w  oparciu
o  rozporządzenie  Rady  Ministrów  w  sprawie  wynagradzania  pracowników  samorządowych. 
Dodała, że tabela rozporządzenia mówi ile dana osoba może otrzymać na zajmowanym stanowisku. 
Stwierdziła,  że  projekt  uchwały zawiera  wszystkie  składniki  wynagrodzenia  burmistrza.  Podała 
kwotę o jaką, według obecnie obowiązujących przepisów, rada miejska może jeszcze podwyższyć 
wynagrodzenie burmistrza.
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia 
Burmistrza  Miasta  Orzesze,  który  w  wyniku  głosowania  został  przyjęty  jednogłośnie  przy 
15 gł. „za”.              

-  powołania  i  ustalenia  składów  osobowych  stałych  Komisji  działających  przy  Radzie 
Miejskiej na okres kadencji 2014-2018

Przewodniczący  poinformował,  że  zgodnie  ze  złożonymi  przez  radnych  deklaracjami  w  skład 
Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy  będzie  wchodzić
11 radnych, w skład Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu 7 radnych, natomiast 
członkostwo w Komisji  Ładu i  Porządku oraz  Przestrzegania  Prawa zadeklarowało  5 radnych. 
Przedstawił składy poszczególnych Komisji zgodnie ze złożonymi deklaracjami radnych.

Radca Prawny wytłumaczył, że po podjęciu uchwały powinien nastąpić wybór przewodniczących
i zastępców przewodniczących spośród członków poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Uchwał  i  Wniosków odczytała  projekt  uchwały w sprawie  powołania
i  ustalenia  składów  osobowych  stałych  Komisji  działających  przy  Radzie  Miejskiej  na  okres 
kadencji 2014-2018, który w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie przy 15 gł. „za”.

Przewodniczący ogłosił przerwę z prośbą o dokonanie wyboru spośród członków poszczególnych 
Komisji ich Przewodniczących i Zastępców.

Po przerwie przedstawiono, że w wyniku wyboru:
- Przewodniczącym  Komisji  Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia 

Gminy został p.Eugeniusz Buchalik a jego zastępcą p.Teresa Potysz,
- Przewodniczącym Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa został p.Piotr Szola 

a jego zastępcą p.Grażyna Matuszczyk,
- Przewodniczącym Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu został p.Janusz 

Zgoł a jego zastępcą p.Grażyna Bortlik.

-  powołania  i  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  Rewizyjnej  działającej  przy  Radzie 
Miejskiej na okres kadencji 2014-2018

Przewodniczący  poinformował,  że  zgodnie  ze  złożonymi  przez  radnych  deklaracjami  w  skład 
Komisji Rewizyjnej będzie wchodziło 6 osób.

Przewodnicząca  Komisji  Uchwał  i  Wniosków odczytała  projekt  uchwały w sprawie  powołania
i  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  Rewizyjnej  działającej  przy  Radzie  Miejskiej  na  okres 
kadencji 2014-2018, który w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 

W wyniku wyboru Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został p.Józef Bańczyk, a jego zastępcą 
p.Rajmund Gazda. 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1071/28 (pięć projektów uchwał o powierzchniach 
9,25m2, 11m2, 15m2, 18m2, 21m2)

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,  że 
zaistniała konieczność podjęcia uchwał w sprawie dzierżaw terenów gminnych, ponieważ obecne 
okresy  umowne  kończą  się  z  dniem  31  grudnia  br.  i  należałoby  naliczać  opłaty  w  trybie 
bezumownym. 

3



Przewodniczący zauważył,  że  aby taka sytuacja  nie powtórzyła się za kolejne 4 lata proponuje 
przesunięcie terminów zawarcia umów np. na miesiąc wrzesień. 

Skarbnik  Miasta  stwierdziła,  że  ze  względu  na  roczny  budżet  miasta  umowy  powinny  być 
zawierane  do  końca  danego  roku  kalendarzowego,  jednak  można  wcześniej  wysyłać  pisma
z informacją do mieszkańców odnośnie konieczności przedłużenia dzierżaw. 

Pan Maciej Bamy poinformował, że dzierżawy dotyczą pomieszczeń gospodarczych oraz garaży. 

Po  odczytaniu  treści  przez  Przewodniczącą  Komisji  Uchwał  i  Wniosków Uchwały  Nr  II/6/14, 
Nr II/7/14, Nr II/8/14, Nr II/9/14 i Nr II/10/14 w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
części nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1071/28 
w drodze oddzielnego głosowania zostały podjęte jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej oznaczonej jako działka nr 1074/28 (cztery projekty uchwał o powierzchniach 
2x240m2, 261m2, 486,5m2)
Pan Maciej Bany poinformował, że dzierżawy dotyczą ogródków działkowych. 

Po odczytaniu treści  przez Przewodniczącą Komisji  Uchwał i  Wniosków Uchwały Nr II/11/14, 
Nr II/12/14,  Nr II/13/14 i  Nr II/14/14 w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy  ul.Fabrycznej  oznaczonej  jako  działka  nr  1074/28
w drodze oddzielnego głosowania zostały podjęte jednogłośnie przy 15 gł. „za”.

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Św.Wawrzyńca  oznaczonej  jako  działka  nr  1308/219  (dwa  projekty  uchwał
o powierzchniach 40m2, 60m2)
Pan Maciej Bany powiedział, że jedna dzierżawa dotyczy pawilonu z artykułami krawieckimi, zaś 
druga cukierni.  

Po odczytaniu  treści  przez  Przewodniczącą  Komisji  Uchwał  i  Wniosków Uchwały Nr II/15/14 
i  Nr II/16/14 w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie części  nieruchomości położonej
w Orzeszu  przy ul.Św.Wawrzyńca  oznaczonej  jako działka  nr  1308/219 w drodze  oddzielnego 
głosowania zostały podjęte jednogłośnie przy 15 gł. „za”.

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Szklarskiej
Pan Maciej Bany poinformował, że dzierżawa dotyczy garażu. 

Po odczytaniu  treści  przez  Przewodniczącą  Komisji  Uchwał  i  Wniosków Uchwały Nr II/17/14
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Szklarskiej została podjęta jednogłośnie przy 15 gł. „za”. 
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Przewodniczący wyjaśnił, że w propozycji dot. uzupełnienia porządku obrad nie znalazł się punkt 
„zapytania i wolne wnioski” ze względu na konstytuowanie się rady miejskiej. 

Przewodniczący poinformował, że ze względu na konieczność dokonania zmian w budżecie miasta 
oraz  podjęcia  stawek  dotacji  przedmiotowych  na  2015r.  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej
i  Mieszkaniowej  trzeba  zwołać  jeszcze  jedną  sesję  rady  miejskiej  w  miesiącu  grudniu  br. 
Zaproponował dzień 18 grudnia br.

Radni dyskutowali na temat godzin sesji  i komisji rady miejskiej.

6. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
II Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.16,20.

Przewodniczący
           Protokołowała             Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef
2. Bortlik Grażyna
3. Buchalik Eugeniusz
4. Gazda Rajmund
5. Kiecka Damian
6. Mach Jan
7. Marek Bartłomiej                                                                                   
8. Matuszczyk Grażyna
9. Mrowiec Damian
10. Potysz Teresa
11. Spendel Jan
12. Szala Eugeniusz
13. Szola Piotr  
14. Tabacki Aleksander  
15. Zgoł Janusz

W Sesji wzięli również udział:

- p.Mirosław Blaski
- p.Andrzej Szafraniec
- p.Andrzej Bujok
- p.Iwona Burszka
- p.Jolanta Szubert        
- p.Maciej Bany
- p.Marek Bem                    
- p.Benedykt Kurcok
- p.Elżbieta Goralczyk
- p.Marzena Nowak                    
- p.Barbara Petniakowska                
- p.Anna Czarnacka
- p.Małgorzata Lorens
- p.Łucja Hajduk
- p.Wiesław Klar
- p.Monika Juranek
- przedstawiciele oświaty Orzesze
- radcy prawni
- przedstawiciele prasy

Orzesze, dnia 03.12.2014r.
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